
Oświadczenie złożone 

przez senator Alicję Chybicką 

na 53. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 kwietnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Do mojego biura wpłynęło pismo z prośbą o interwencję w sprawie wydłużającego się procesu zakwalifi-

kowania świadczenia „leczenie ostrej lub przewlekłej choroby przeszczep przeciwko gospodarzowi (GvHD) 

opornej na kortykosteroidy z wykorzystaniem fotoferezy pozaustrojowej (ECP)” jako świadczenia gwaran-
towanego w zakresie leczenia szpitalnego. 

24 czerwca 2013 r. Rada Przejrzystości Agencji Oceny Technologii Medycznych (AOTM) wydała pozy-

tywną opinię i uznała za zasadne zakwalifikowanie tej procedury jako świadczenia gwarantowanego w zakre-
sie leczenia szpitalnego na okres trzech lat. Prezes AOTM, przychylając się do stanowiska Rady Przejrzysto-

ści, również zarekomendował włączenie fotoferezy (ECP) do świadczeń gwarantowanych w zakresie leczenia 

szpitalnego na okres trzech lat, pod warunkiem prowadzenia centralnego rejestru umożliwiającego ponowną 
ocenę zasadności finansowania procedury po upływie tego okresu. 

Od ukazania się stanowiska Rady Przejrzystości i rekomendacji prezesa AOTM minął prawie rok, a le-

czenie fotoferezą nadal nie znajduje się w koszyku świadczeń gwarantowanych. Dlatego zwracam się do 

Pana Ministra z prośbą podjęcie działań i jak najszybsze włączenie fotoferezy (ECP) do koszyka świadczeń 
gwarantowanych  

Z wyrazami szacunku 

Alicja Chybicka 


